

[View this email in your browser](#) | [Afficher dans le navigateur](#)

[Français](#)



**IDRC | CRDI**

International Development Research Centre  
Centre de recherches pour le développement international

**Canada** 

## Innovating for Maternal and Child Health in Africa (IMCHA)



Credit: Joy Obuya/APHRC

The IMCHA initiative, that started in 2014 with funding from Global Affairs Canada, the Canadian Institutes of Health Research and Canada's International Development Research Centre, is coming to an end. The 28 research projects and the 2 Health Policy and Research Organizations have completed their activities, leaving behind remarkable results and a profound impact on the health of women, adolescents, and children in Africa.

We encourage you to continue looking at the outputs from this important work, and we thank you for being an active reader throughout this journey.

On behalf of the IMCHA team, thank you and best wishes.

*Montasser Kamal,*  
Program Leader, Health Research Partnerships

---

## Research in action



### Informing maternal and child health policies through research

Collaboration between researchers and decision-makers can shorten the distance from evidence to policy uptake, leading to better-targeted programs and timely improvements in maternal and child health.

[LEARN MORE](#)

---

## News

### Journal Special Edition

The IMCHA Special Edition in the African Journal of Reproductive Health is now available online: [Vol 25, No 3s \(2021\)](#). This Special Edition aims to contribute to documenting the effectiveness and impact of the IMCHA model in increasing uptake of research evidence into policy and practice to improve women's and children's health in Africa and other regions. It features 2 editorials, including one from the

## Impact briefs

In our continuous effort to raise awareness of the IMCHA results, we are happy to share the latest impact briefs which highlight some of the initiative's contributions to improving [Women's reproductive health](#) and [Adolescent reproductive health](#) in sub-Saharan Africa. These briefs are part of a series of 5 impact stories. The other three, shared earlier, focus on [the IMCHA model](#), [community engagement](#) for better maternal and child health, and [improving quality of care](#) in health facilities.

## IMCHA Legacy Page

To see all the legacy outputs and knowledge translation content produced by the IMCHA initiative, we invite you to browse our webpage at [www.idrc.ca/imcha](http://www.idrc.ca/imcha). You will find a link to our research outputs library and many articles and videos.

## Past Event

On June 3, 2021, over 90 people joined us to discuss evidence-informed policies and practices. The event's recording, co-organized with CanWaCH, can be found here: [Making the links in Canada and Africa: evidence-informed policies and practices to improve maternal and child health](#).

---

## Featured publications

[Malawi is taking steps to improve care of preterm babies. But gaps remain](#)

[Characterizing 'health equity' as a national health sector priority for maternal, newborn, and child health in Ethiopia](#)

[Causes of short birth interval \(\*kunika\*\) in Bauchi State, Nigeria: systematizing local knowledge with fuzzy cognitive mapping](#)

---

The Innovating for Maternal and Child Health in Africa initiative seeks to improve maternal, newborn, and child health outcomes by strengthening health systems, using primary healthcare as an entry point. This seven-year, \$36 million initiative is funded by the Canadian Institutes of Health Research, Global Affairs Canada, and IDRC.

---

*Copyright ©2019 International Development Research Centre. All rights reserved.*

**Our address:**

International Development Research Centre  
Head Office  
150 Kent Street, Ottawa, Ontario, Canada, K1P 0B2  
PO Box 8500 Ottawa, Ontario, Canada K1G 3H9

Tel. (+1) 613-236-6163

[www.idrc.ca/imcha](http://www.idrc.ca/imcha)

[Subscribe](#) or [Unsubscribe from this list](#)

Any comments? Write to [imcha@idrc.ca](mailto:imcha@idrc.ca)

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#)



---

[English](#)



International Development Research Centre  
Centre de recherches pour le développement international



**Innovation pour la santé des mères  
et des enfants d'Afrique (ISMEA)**



Chers lecteurs,

L'initiative ISMEA, qui a débuté en 2014 avec le financement d'Affaires mondiales Canada, les Instituts de recherche en santé du Canada, et le Centre de recherches pour le développement international du Canada, se termine. Les 28 projets de recherche et les 2 organismes de politiques et recherche en matière de santé ont complétés leurs activités, laissant derrière eux des résultats remarquables et des impacts profonds sur la santé des femmes, des adolescents et des enfants d'Afrique.

Nous vous encourageons à continuer de consulter les résultats de cet important travail, et nous vous remercions d'avoir été un lecteur actif tout au long de ce parcours.

Au nom de l'équipe de l'ISMEA, nous vous remercions, et vous transmettons nos meilleurs vœux.

*Montasser Kamal,*

Chef de programme, Partenariats de recherche en santé

## La recherche en action



### Orienter les politiques de santé des mères et des enfants par la recherche

La collaboration entre chercheurs et décideurs peut réduire la distance entre les données probantes et l'application des politiques, ce qui permet de mieux cibler les programmes et d'améliorer rapidement la santé des mères et des enfants.

[EN SAVOIR PLUS](#)

## Nouvelles

### Édition Spéciale

L'édition spéciale de l'ISMEA dans la Revue Africaine de Santé de la Reproduction est maintenant disponible en ligne : [Vol 25, No 3s \(2021\)](#). Cette édition spéciale vise à contribuer à la documentation de l'efficacité et de l'impact du modèle de l'ISMEA pour accroître l'utilisation des données de recherche dans les politiques et les pratiques visant à améliorer la santé des femmes et des enfants en Afrique et dans d'autres régions. Il comprend deux éditoriaux, dont un de l'équipe de gestion de l'ISMEA, et 11 articles d'équipes de recherche en Éthiopie, au Malawi, au Nigeria, au Sénégal, en Tanzanie et en Ouganda/Soudan du Sud.

Les éditoriaux et les résumés des articles sont disponibles en français, dans les documents PDF.

### Synthèses des impacts

Dans le cadre de nos efforts continus pour disséminer les résultats de l'ISMEA, nous sommes heureux de partager deux fiches synthèse d'impact : une sur l'amélioration de la [santé reproductive des femmes](#) et l'autre sur la [santé reproductive des adolescents](#) en Afrique subsaharienne. Ces fiches font partie d'une série de cinq synthèses d'impact. Les trois autres, partagées préalablement, portent sur [l'approche ISMEA](#), [l'amélioration de la qualité des](#)

## Page héritage ISMEA

Pour voir tous les produits de transfert des connaissances produits par l'ISMEA, nous vous invitons à consulter notre page Web à l'adresse [www.crdi.ca/ismae](http://www.crdi.ca/ismae). Vous trouverez un lien vers notre bibliothèque de résultats de recherche et de nombreux articles et vidéos.

## Évènement passé

Le 3 juin 2021, plus de 90 personnes se sont jointes à nous pour discuter de l'utilisation des données probantes pour la prise de décisions visant à améliorer la santé maternelle et infantile. L'enregistrement de cet évènement coorganisé avec CanSFE se trouve ici: [Établir les liens au Canada et en Afrique : politiques et pratiques fondées sur des données probantes pour améliorer la santé maternelle et infantile](#).

---

## Publications (en anglais seulement)

[Malawi is taking steps to improve care of preterm babies. But gaps remain](#)

[Characterizing 'health equity' as a national health sector priority for maternal, newborn, and child health in Ethiopia](#)

[Causes of short birth interval \(\*kunika\*\) in Bauchi State, Nigeria: systematizing local knowledge with fuzzy cognitive mapping](#)

---

## Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique

L'initiative Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique cherche à améliorer la santé des mères, des nouveau-nés et des enfants en renforçant les systèmes de santé, avec comme point d'insertion les soins de santé primaires. Cette

© 2019 Centre de recherches pour le développement international. Tous droits réservés.

**Notre adresse :**

Centre de recherches pour le développement international  
Siège  
150, rue Kent, Ottawa, Ontario, Canada K1P 0B2  
CP 8500, Ottawa, ON, Canada K1G 3H9

Tél. : (+1) 613-236-6163

[www.idrc.ca/isma](http://www.idrc.ca/isma)

[S'abonner](#) ou [se désabonner de cette liste](#)

Des commentaires ? Écrivez à [imcha@crdi.ca](mailto:imcha@crdi.ca)

Vous voulez changer la façon dont vous recevez ces courriels ?

Vous pouvez [mettre à jour vos préférences](#)

